
BILTEN je glasilo kolektiva OZD SGP PIONIR Novo mesto. Za razdelitev glasila članom kolektiva so odgovorni v gradbeni dejavnosti vodje splošne 
službe v TOZD gradbenih sektorjih, da je BILTEN razdeljen po gradbiščih, na posameznih gradbiščih pa so dolžni poskrbeti za razdelitev delovodje, tu 
morajo zagotoviti, da prejmejo BILTEN delavci in vajenci. V Delovni skupnosti skupnih služb je odgovorno za razdelitev vložišče, ki mora poskrbeti^d 
je BILTEN takoj dostavljen tudi v TOZD Lesni obrat, TOZD Strojno prometni obrat in TOZD Mehansko-kovinski obrat, vodje splošne službo v teh 
TOZD pa morajo zagotoviti razdelitev BILTENA vsem delavcem in vajencem. BILTEN mora biti razdeljen delavcem istega dne kot je dostavljen.
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Pogled v delovni vrvež v novem avtoservisu za osebna vozila TOZD Mehansko-kovinski obrat v Ločni v Novem mestu Z 
novimi prostori, se zlasti pa z najsodobnejšo opremo tega servisa, so uresničeni dolgoletni upi in želje kolektiva TOZD 
Kovinsko-mehanski obrat, ki je kolikor je prostor dopuščal, dograjeval in širil svoje prejšnje prostore v Bršlinu v Novem 
mestu, pa bil doslej vedno kljub vsemu na tesnem. Novi servis je zagotovo najlepše novoletno darilo kolektivu ki v niem 
dela, kaj več o tej veliki pridobitvi pa lahko preberete in si ogledate v sliki na 8. in 9. strani te številke.
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Prizor z lanskega športnega dne, pomembne športne pri
reditve v podjetju

ŠPORT čaka na mlade!
V decemberski številki 1976. 

leta smo se odločili, da bomo v 
rubriki „Naš portret" dali po 
vrsti besedo vsem vodjem ekip 
posameznih športnih dejavnosti 
v okviru SŠD. Za to smo se od
ločili, ker je bila že na ŠIG 
1976 na dlani ugotovitev, da v 
PIONIRJEVEM športu nekje 
škripa. Padla je odločitev: 
športni delavci naj sami opišejo 
svoje težave.

Zdaj je za nami 9 portretov, 
v katerih smo predstavili vodje 
ali trenerje ekip. Oglejmo si, 
kakšne težave so našteli v po
menku o svoji športni panogi.

Najbolj zanimivo je, da v 
moški odbojki ni bilo nobene 
besede o kakšnih posebnih teža
vah, da pa hkrati lahko zatrdi
mo, da je ekipa moške odbojke 
ena najboljših športnih ekip v 
SŠD, ki je doz daj vedno posega
la po bronu ali srebru, letos pa 
se namerava potegovati na Sl G 
za zlato. Žil im o jim vso srečo!

V vseh ostalih ekipah je kot 
težava najpogostneje omenjeno 
spoznanje, da je PIONIRJEVO 
gradbinsko delo, zaradi raztre
senosti gradbišč po obsežnem 
območju, nemalokrat ovira za 
trening in za sestavitev ekipe. 
Naša ugotovitev ob tem: To te
žavo je vsaj takrat, ko sestavlja
mo tekmovalne ekipe, mogoče 
premostiti z razumevanjem vod
stvenih delavcev v TOZD. To 
seveda terja določen napor, 
takšno razumevanje pa je šport
nikom najboljša spodbuda! Se

veda pa tudi športni uspehi 
nato ne bi izostali!

Profesionalni delavec, ki bi se 
ukvarjal s športom in rekreacijo 
bi v mnogočem olajšal delo 
vodjem ekip, je pogostna ugoto
vitev. Ob tem lahko dodamo 
samo to, da je delovno mesto za 
takšnega delavca že sistematizi
rano Iod lani!), zaenkrat pa ga 
še nimamo!

Trening, kot težavo zaradi 
tega, ker se ga udeležujejo tek
movalci neredno, omenjajo v 
več panogah. Kakšno je zdravi
lo za to, je znano. Rečemo lah
ko le to, da je z novo Športno 
dvorano v Novem mestu in z 
več novimi avtomatskimi keglji
šči, vprašanje prostorov za tre
ning odpravljeno. Težave imajo 
le še balinarji, ker ni niti dobre
ga letnega, še manj pa zimskega 
balinišča v Novem mestu.

Pomladitev je tegoba vseh 
športnih dejavnosti. Pomladitev 
in množičnost. To lahko rešijo 
samo mladi člani kolektiva, ki 
naj se vključujejo v šport pri 
podjetju.

Težave, ki smo jih našteli, so 
v nekaterih panogah s posegi 
SŠD iz lanskega leta, že prebro
đene, druge pa bodo zagotovo 
letos, v znamenju 25-letnice 
SŠD SGP PIONIR. Naj zaželi
mo vsem športnikom, še zlasti 
tistim starejšim, ki le stežka 
držijo skupaj nekatere ekipe, 
veliko športne sreče v srebrnem 
letu SŠD in pa resnično — do
tok mladih!

Tj A SMEH IX

HO URO 

VOEJO....
RIŠE: IVAN MARKOVIČ 

V_________________________________________________ ___

IA KAJ MISLITE DA 
SEM TESAR ?
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Pogled na slavljence na prireditvi za jubilante 1977 na Otočcu

113
jubilantov
1977
na
slavju
na
Otočcu

17. decembra lani je bilo na 
Otočcu slavje za jubilante iz leta 
1977. Na seznamu je bilo 113 jubi
lantov, med njimi 46 tistih z 10 
leti, 38 tistih z 20 leti in 29 tistih s 
25 leti neprekinjene delovne dobe 
pri SGP PIONIR, razen tega pa je 
bila prireditev tudi za 15 članov 
delovne skupnosti, ki so lani doča
kali upokojitev. Najprej je bila v 
Garni hotelu slovesna podelitev 
priznanj s kulturnim programom, 
ki ga je prispeval moški pevski zbor 
Dušan Jereb iz Novega mesta s pet
jem, zatem pa so povabljenci odšli 
v Restavracijo Otočec na pogosti
tev. Konferanso je kot običajno 
vodil tov. Lojze Jožef, priznanja pa 
sta tokrat delila glavni direktor 
Ivan Kočevar in predsednik Konfe

rence sindikalnih organizacij Milan 
Šinkovec. Predsednik DS DO tov. 
Karel Košir je bil namreč med jubi
lanti kot 25-letnik in je zato pre
pustil svojo dolžnost delitelja pred
sedniku sindikata. Glavni direktor 
Ivan Kočevar je imel nagovor, v 
katerem je na kratko orisal razvoj 
PIONIRJA in se zahvalil 
jubilantom za njihov delovni pri
spevek, ter jim čestital.

V letu 1977 so bili upokojeni: v 
TOZD Gradbeni sektor Novo me
sto: Marija Poljak, Valburga Saje, 
Janez Vidic, Jože Krivic, v TOZD 
gradbeni sektor Ljubljana: Stani
slava Rob in Emin Kaltak, v TOZD 
gradbeni sektor Krško: Ale Čajič 
in Ivan Hotko, v TOZD Gradb. 
>ektor Zagreb: Jože Pogačič, v 
TOZD IMehansko-kovinski obrat: 
Anton Tekstor in Jože Strugar, v 
TOZD Strojno prometni obrat: 
Jože Pavlič, v DSSS: Anton Ribič, 
Franc Bartolj in Alojz Fink.

10 let nepretrganega dela pri

SGP PIONIR: v TOZD Gradb. 
sektor Novo mesto: Janez Kova
čič, Anton Meglič, Anton Sodec, 
Jože Junc, Anton Osolnik, Vinko 
Cigoj in Silvester Turk, v TOZD 
Gradb. sektor Ljubljana: Milan De- 
janovič, Ibrahim Dželalagič, Ibra
him Ičič, Abid Jujič, Franjo Pre- 
mužak, Andrej Kurnik, Ivan Zida
rič, Muharem Agič, Muho Hodžič, 
Marija Pečaver, Ramo Hocžič. v 
TOZD Gradb. sektor Krško: Do
minik Klavžar, Bogomir Kozole, 
Vekoslav Muren, Miha Pinterič, 
Milan Šver, Branko Zupančič, Jože 
Levak, Franc Volčanšek, Mirko 
Ljubič, v TOZD Gradb. sektor 
Zagreb: Stipe Pavlovič, v TOZD 
TOGREL: Janez Avšič, Ivan Janc, 
v TOZD Mehansko-kovinski obrat: 
Vinko Dežman, Bojan Pavlič, 
Alojz Šoster, Rihard Romih, v 
TOZD Lesni obrat: Gorazd Cola
rič, Alojz Kirn, Franc Rifelj, Janez 
Žagar, v TOZD Strojno prometni 
obrat: Rifet Jakupovič, Pero Pod

gorec, Jože Pinterič, Franc Kirar, v 
TOZD Projektivni biro: Ivan
Drstvenšek, Ivana inž. Lukman, v 
DSSS: Vojmir Sinčič.

20 let nepretrganega dela pri 
SGP PIONIR: v TOZD Gradb. sek
tor Novo mesto,: Alojz Bačar, 
Janez Blatnik, Jože Femec, Albin 
Hrovat, Slavko Komez, Franc 
Kukman, Jože Lindič, Ana Sitar, 
Anton Šušteršič, Jože Bučar, 
Franc Cizelj, Lojze Progar, v 
TOZD Gradb. sektor Ljubljana: 
Klara Balgač, Bogomir Jerman, 
Dušan inž. Berkopec. v TOZD 
Gradb. sektor Krško: Alojz Bizjak, 
Slavko Jalševec, Jože Lopatič, 
Jože Pirc, Matija Radanovič, 
Anton Rihter, Andrija Sabol, Jože 
Varlec, zvonko Vučjak, Anton 
Žarn, Martin Murko, v TOZD 
Gradb. sektor Zagreb: Mehmed 
Kovačevič, Ivan Lovrenčič, v 
TOZD TOGREL: Ivan Omerzu, v 
TOZD Mehansko-kovinski obrat: 
Ivan Petrinčič, v TOZD Lesni 
obrat: Drago Kostrevc. Alojz Štras- 
berger, Jože Tomc, v TOZD Stroj
no prometni obrat: Alojz Vukši- 
nič, v DSSS: Marija Košir, Marija 
Kos, Milan Matjašič, Marjeta Vire.

25 let nepretrganega dela pri 
SGP PIONIR: v TOZD Gradb. 
sektor Novo mesto: Ivan Derganc, 
Roman Jevšek, Franc Juntez, Ciril 
Kovač, Milan Klobčar, Dore Kren, 
Anton Pavlin, Lado Rauh, Franc 
Šlajkovec, Martin Matko, Ignac 
Bavdaš, v TOZD Gradb. sektor 
Ljubljana: Franc Bartol, Franc
Turk, Anton Mesojedec, Drago Ka
lin, v TOZD Gradb. sektor Krško: 
Vili Zubak, Karel Očkerel, Jože 
Božič, Zdravko Tomše, Milan 
Žokalj, v TOZD Lesni obrat: 
Anton Nosan, Ivan Štepec, v 
DSSS: Karel Košir, Franc Plantan, 
Ana Pavlin, Anton Ribič, Marija 
Šenica, Tinca Tavčar.Pogled na slavljence na prireditvi za jubilante 1977 na Otočcu
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Ustanovitev
rekreacijskega
centra
Milna
na
Braču

Po podatkih, zbranih v septem
bru lanskega leta, razpolagajo orga
nizacije združenega dela občine 
Novo mesto s 1.389 ležišči, ki jih 
delavci uporabljajo za dopust in 
rekreacijo. Te kapacitete so raztre
sene po vsej jadranski obali od 
Savudrije do Hvara, nekaj pa jih je 
tudi v hribovitih predelih. Število 
razpoložljivih ležišč je glede na šte
vilo zaposlenih delavcev v občini 
Novo mesto (okoli 23.000) občut
no premajhno. Če vzamemo za pri
mer, da sta oba zakonca zaposlena 
v naši občini in da ima družina po
prečno enega otroka ugotovimo, 
da lahko naenkrat letuje v razpo
ložljivih kapacitetah 920 delavcev. 
Ob minimalni letovalni dobi 7 dni, 
se lahko od 20. junija do 10. sep
tembra zamenja 12 izmen, kar po
meni, da lahko letuje 11.040 delav
cev naše občine oziroma polovica 
zaposlenih.

Komisija za dopustniško dejav
nost pri Občinskem svetu Zveze 
sindikatov Novo mesto od svoje 
ustanovitve leta 1974 spremlja 
napore organizacij združenega dela 
na področju dopustniške dejavno
sti in po svojih močeh skuša pri
spevati k izboljšanju stanja. Naš cilj 
je omogočiti poceni oddih čimveč- 
jemu številu delavcev, še posebej 
tistim, katerih organizacije nimajo 
dovolj sredstev, da bi kupile lastne 
počitniške zmogljivosti.

Naša prvotna zamisel je bila 
združiti obstoječe zmogljivosti po
enotiti cene in v soglasju z organi
zacijo — lastnikom, v primeru ne- 
zasedenosti, omogočiti letovanje

delavcem drugih organizacij. Izka
zalo se je, da je zamisel nemogoče 
uresničiti, ker so cene preveč raz
lične, poleg tega pa so poleti vse 
zmogljivosti, razen v hribovitih 
predelih, zasedene.

Predstavniki naše občine so si 
lokacijo ogledali. Lokacija je več 
kot primerna, saj gre za del ne
okrnjene obale s čistim morjem, 
kakršno je danes ob tako ugodnih 
pogojih kot nam jih nudi občina 
Brač, skoraj nemogoče najti. SGP 
Pionir je že izdelalo idejni projekt 
rekreacijskega centra na tem pro
storu. Skupščina občine Brač spre
jema ta idejni projekt in lokacijo in 
je tudi pismeno potrdila, da se pro
jekt sklada s prostorskim načrtom 
občine Brač in mesta Milne. Zago
tovila je tudi, da bo okoli 
rekreacijskega centra precej širok 
pas nezazidalnega zemljišča.

Naj za lažjo predstavo navedemo 
nekaj podatkov o tem področju.

Rekli smo že, da leži zemljišče v 
zalivu Pasika pri mestecu Milna. To 
je mestece s 1.00D prebivalci, tako- 
rekoč brez industrije. Mestece ima 
vsakodnevno ladijsko zvezo s Spli
tom. Iz Splita vozi na otok Brač 
tudi trajekt, v sezoni 11 krat, izven 
sezone pa 6 krat na dan. Pristane v 
Supetru, od koder je do Milne še 
17 km. Teh 17 km bo letos asfalti
ranih.

Milna ima zeio ugodno klimo. 
Poletje in s tem sezona traja tu od 
1. junija do 30. septembra. Po 100 
dni v letu je temperatura višja od 
25°C, okoli 30 dni pa višja od 
30°C, padavin je povprečno 820 
mm na leto. Največ padavin je po
zno jeseni. Dogaja se, da vse polet
je in vso zgodnjo jesen ni niti kap
lje dežja. Zime so zelo mile. Tem
peratura se takrat giblje okoli 
10°C, pod 0°C pa pade poprečno 
7 dni v letu za nekaj ur. Milna je 
zaščitena pred burjo. Poleti piha 
maestral, ki blaži poletno vročino.

Zemljišče, o katerem je govora, 
leži nekaj minut iz Milne tik ob 
morju. Teren se od morja nekoliko 
dviga in se nadaljuje v majhno pla
noto. Porasel je s sadnim in okras
nim drevjem in grmičevjem. Obala 
je prodnata, dolga okoli 200 in ši
roka 10 m.

Strnejši del parcele je primeren 
za izgradnjo stanovanjskih objek
tov. Naselje bi bilo zgrajeno v stili
ziranem primorskem stilu. Imelo bi 
okoli 650'ležišč, razvrščenih v 220 
stanovanjskih enot s cca 12 m2 po
vršine na ležišče.

Stanovanjske enote bi bile dvo
sobne, nekaj tudi trosobnih z 
majhno kuhinjo, sanitarijami in vse 
bi imele pogled na morje. Na pla- 
notastem delu parcele in ob obali 
bi bili športni objekti (igrišča za 
odbojko, rokomet, tenis, balinišča, 
minigolf, strelišče, pokrit bazen), v 
naselju bi zgradili tudi samopo

strežno trgovino, restavracijo s 
teraso, objekt družbene prehrane, 
caffe bar, slaščičarno, trafiko, 
trgovino s suvenirji, frizerski salon, 
ordinacijo za prvo pomoč in po
krito parkirišče. V obstoječi zgrad
bi bivšega lastnika zemljišča pa bi 
naredili nočni klub. Obalo bi ure
dili, opremili s tuši in zgradili 
majhno luko za 25 do 30 čolnov.

Celotno naselje bi veljalo
82,092.280 din. Od tega bi znašala 
cena stanovanjskih objektov s 
skupno površino 7.800 m2 okoli
47.010.990,00 din, cena spremlja
jočih infrastrukturnih in rekreacij-

V času od 14. 12. 1977 do izida te 
številke so bili dokončno dogovor
jeni z investitorji naslednji posli in 
podpisane ustrezne pogodbe:

TOZD gradbeni sektor Krško

- z EMONA HOTELI LJUBLJA
NA - TOZD ZDRAVILIŠČE 
ČATEŠKE TOPLICE za gradnjo 
objektov v Čateških Toplicah —

skih objektov pa 35.081.218 din. 
V stroške infrastrukture so vraču
nani projekti, stroški zemljišča, 
pristopna cesta, peš poti in parki
rišče, zunanji vodovodni, elektro, 
kanalizacijski in telefonski pri
ključki, ureditev obale, zunanja 
ureditev in ureditev parkov, odkup 
in preureditev obstoječe zgradbe, 
gradnja prostorov splošnega znača
ja in rekreacijskih objektov ter 
uprava naselja z recepcijo, avto
matskim kegljiščem in strelsko 
dvorano.

Ostali sta nam še dve možnosti: 
graditi na lastnem kompleksu z

investicijska vrednost
186,143.529,- din;

— s podjetjem za industrijsko 
opremo Krško — za razna 
manjša in vzdrževalna dela
747.756.00 din;

-z AGROTEHNIKO - TOZD 
AGROSERVIS Brežice, za 
rekonstrukcijo kotlarne in pral
nice v Brežicah — investicijska 
vrednost 562.241,— din;

— z Republiško skupnostjo za
ceste Ljubljana, za gradnjo 
mostu preko Save v Brestanici — 
investicijska vrednost
28.200.000 - din.

- TOZD gradbeni sektor Zagreb

— s „Tvornico hemijskih proizvo
da" Zelina za gradnjo proiz
vodne hale — investicijska vred
nost 4,428.000.— din.

PDE Rab
— s Hotelskim turističkim poduze

ćem „IMPERIAL" Rab, za 
gradnjo hotela „EVA" Rab — 
investicijska vrednost
94,863.450,- din.

VARIANTNE FINANČNE REŠITVE

Možne variante Vrednost celotne Cena m2 stanovanjske
izgradnje: investicije v površine v din

rekreacijski center 
po idejnem projektu

dinarjih

82.092.280,00 10.524,60
rekreacijski center 
po idejnem projektu 
in centralna kurjava 86.148.280,00 11.044,65
stanovanjski objekti 
in najnujnejša infra- 
sktruktura z rekreacij
skimi objekti 70.000.000,00 8.970,00
stanovanjski objekti 
in najnujnejša infra
struktura z rekreac. 
objekti in centralna 
kurjava 74.056.000,00 9.468,71
rekreac. center po 
idejnem projektu in 
centralna kurjava ter 
pokrit bazen in trgov
ski center 105.648.280,00 13.544,65



združenimi sredstvi ali se vključiti 
v že načrtovano gradnjo počitni
škega naselja. Pridružili bi se lahko 
izgradnji počitniških naselij v Fiesi, 
v Vinkovaru pri Puli in v Červarju 
pri Poreču. Gradnja na teh loka
cijah je bila zelo draga in časovno 
odmaknjena, tako da smo vse tri 
možnosti ocenili za neustrezne. 
Lansko leto je bil na prodaj kom
pleks zemlje na polotoku Indie pri 
Puli. Razgovori so stekli in ko smo 
že zbrali precej interesentov za 
gradnjo na tej lokaciji, je občina 
Pula spremenila prvotne pogoje. 
Nova situacija je prinesla velik rizi- 
ko, tako da smo akcijo morali opu
stiti.

Po daljšem iskanju se je ponu
dila nova možnost. Gre za 7 ha ve
liko zemljišče v zalivu Pasika pri 
mestecu Milna na otoku Braču. 
4 ha tega zemljišča je pred leti od
kupilo SGP Pionir Novo mesto. 
SGP Pionir je zemljišče pripravlje
no odstopiti za izgradnjo počitni
škega naselja. 3 ha zemljišča pa bi 
lahko še odkupili.

V stroške infrastrukture ni zaje
ta gradnja pokritega bazena in 
trgovskega centra, v ceni stanovanj
skih objektov pa ni zajeta central
na kurjava.

Za gradnjo trgovskega centra bi 
poiskali zunanjega investitorja.

Cena m2 stanovanjske površine 
bi pri navedeni vrednosti celotne 
investicije (82,092.280 din) znaša
la 10.524.60 din, ležišče pa bi 
veljalo 126.295,70 din.

Če bi v rekreacijskem centru po
leg stanovanjskih objektov zgradili 
samo najnujnejšo infrastrukturo in 
športne objekte, kar pomeni brez 
ureditve obale, brez zunanje ure
ditve in parkov, brez preureditve 
obstoječe zgradbe ter brez uprave 
z recepcijo, avtomatskim kegljiš
čem in strelsko dvorano, bi se stro
ški izgradnje centra zmanjšali na 
okoli 70.000.000,00 din, s čimer 
bi se m2 stanovanjske površine po
cenil in bi veljal okoli 8.970.00 
din.

Centralna kurjava podraži inve
sticijo za 4,056.000.00 din oziro
ma za okoli 520,00 din na m2.

Če v rekreacijskem centru z last
nimi sredstvi zgradimo tudi pokrit 
bazen in trgovski center, se celotna

ŠKODNI
ZAPISNIKI LOČENO!

Odgovorne službe v TOZD mo 
rajo škodne zapisnike o nastalih 
škodah pisati ločeno za vsako vrsto 
škode, ker jih samo v tem primeru 
prizna zavarovalnica. Nikakor ni 
prav združevati škodne zapisnike 
na primer za tatvino in za neurje, 
ker zavarovalnica v tem primeru 
zahtevek zavrne.

BILTEN 5
investicija podraži še za nadaljnjih 
19,500.000,00 din oziroma m2 še 
za okoli 2.500,00 din.

Za boljši pregled prikazujemo 
navedene podatke še v tabeli.

Komisija se je o možni izgradnji 
rekreacijskega centra že posveto
vala s predstavniki večjih organiza
cij združenega dela naše občine. Te 
organizacije so idejo pozdravile in 
tudi še okvirno povedale, za koliko 
ležišč so interesenti. Na sestanku je 
bila izražena misel, da je potrebno 
ustanoviti samoupravno interesno 
skupnost za oddih in rekreacijo, ki 
bi vodila izgradnjo rekreacijskega 
centra in kasneje tudi upravljala z 
njim.

Komisija za dopustniško dejav
nost je v skladu z dogovorom pri
pravila osnutek samoupravnega 
sporazuma o ustanovitvi interesne 
skupnosti. Akcijo izgradnje rekrea

cijskega centra vodi do ustanovitve 
skupnosti SGP Pionir skupaj z 
iniciativnim odborom. PO Pionirje
vi oceni bi z gradnjo lahko pričeli 
jeseni letos.

Za gradnjo v letošnjem letu bi 
potrebovali:
— za izgradnjo najnujnejše infra

strukture 16.890.000,00 din
— za dokončno izgradnjo polovice

stanovanjskih objektov s 320 le
žišči 23.000.000,00 din
Skupaj: 39.890.000,00 din

V letu 1979 pa bi potrebovali:
— za gradnjo ostale infrastrukture

18.191.218.00 din
— za izgradnjo preostalih stano

vanjskih objektov
24.010.990.00 din

Skupaj: 42.202.108,00 din
Ob taki dinamiki izgradnje in

porabe sredstev bi prvo polovico

zmogljivosti lahko uporabljali že v 
sezoni 979.

Naj na koncu še enkrat poudari
mo, da so možnosti, ki jih imamo 
na Braču, izredne. Tudi idejni pro
jekt je po mnenju vseh, ki so si ga 
ogledali, zanimiv in sprejemljiv.

Komisija meni, da je izgradnjo 
centra potrebno vključiti v resolu
cijo o politiki izvajanja družbenega 
plana občine Novo mesto za ob
dobje 1976—80 v letu 1978, orga
nizacije združenega dela pa poziva, 
da s sprejetjem samoupravnega 
sporazuma pristopijo k ustanovitvi 
samoupravne interesne skupnosti 
ter ob sprejemanju zaključnega ra
čuna izločijo sredstva v ta namen.

Idejni projekt izgradnje rekrea
cijskega centra si lahko vsakdo 
ogleda na Občinskem svetu Zveze 
sindikatov Novo mesto, Društveni 
trg št. 2.

“ i
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Prizor s podpisovanja pogodbe za gradnjo novih hotelskih zmogljivosti v Cateških Toplicah 
v vrednosti 186 milijonov dinarjev



Služba
za
investicijska 
dela 
v tujini
skrbi
za
naš
izvoz

Narobe bi bilo reči, da je SGP 
PIONIR novinec v izvozu, ozir. pri 
delih v tujini. Nekaj dragocenih iz
kušenj smo si pri delu na tujem že 
pridobili. Naj omenimo samo grad
nje, ki smo jih opravili v Muenche- 
nu v Nemčiji in seveda hotel Kas- 
provy v Zakopanem na Poljskem. 
Prav zaradi potreb po delih v tuji
ni, smo tudi v okviru SGP PIONIR 
organizirali posebno službo, ki se 
ukvarja s to dejavnostjo. Ta služba 
nosi naziv: Služba za investicijska 
dela v tujini. Lani je SGP PIONIR 
prevzelo obsežna dela v Libiji v sre
dozemskem območju Afrike. Iz 
vseh TOZD so lani odhajali posa
mezni delavci v Libijo, mnogi pa že 
imajo odločbe in čakajo na to, 
kdaj bodo pozvani naj odidejo. O 
delih na tujem, še zlasti pa o delih 
v Libiji se veliko govori, zato je 
prav, da podrobneje predstavimo 
Službo za investicijska dela na tu
jem SGP PIONIR in tako poma
gamo razjasniti mnoga vprašanja, 
na katera si sami težko odgovori
mo. Direktorja Službe za investi
cijska dela na tujem. dipl. inž. 
gradb. Slavka Trošta smo vprašali 
predvsem troje: kako je Služba za 
dela v tujini organizirana, kako 
poteka pridobivanje novih del in 
kaj se nam v zvezi z deli na tujem 
predvsem obeta v prihodnosti. 
Obsežni in podrobni odgovori tov. 
Trošta so pred vami:

— Okvirna naloga in osnovna de
javnost Službe za investicijska dela 
v tujini, kot je naša služba uradno 
imenovana, je opravljanje akvizicij- 
ske dejavnosti, kar pomeni bolj po 
domače: pridobivanje investi
cijskih del v tujini. V zvezi s tem

Naša služba je predložila Delav
skemu svetu DO program, v kate 
rem opredeljujemo srednjeročno 
usmeritev SGP PIONIR za nastop 
na tujih trgih. 11. maja 1976. leta 
je DS predloženi srednjeročni 
načrt sprejel. V njem so opredelje
na zlasti naslednja področja dejav
nosti: dežele SEV (vzhodnoevrop
sko tržišče), dežele Arabskega za
liva in dežele v razvoju, ter sodelo
vanje z deželami Zahodne Evrope. 
Takšna usmeritev je bila sprejeta 
po spoznanju, da delovna organi
zacija mora nastopati v tujini, ker 
na ta način ustvarja primeren de
vizni fond, ki ga potrebuje za eno
stavno in razširjeno reprodukcijo, 
zlasti pa za nabavo sodobne meha
nizacije in opreme. Prav tako so 
delovni ljudje SGP PIONIR razu
meli potrebo nastopa v tujini iz 
širših družbenih interesov, ki se iz
ražajo v ekonomski politiki SRS in 
SFRJ.

Služba za investicijska dela v tu
jini SGP PIONIR je organizirana 
tako, da opravlja svojo vlogo, po 
eni strani samostojno in neposred-

INTETRAD Ljubljana, 
METALKA Ljubljana, 
SLOVENIJALES Ljubljana in s 

celo vrsto drugih sorodnih znanih 
trgovskih ozranizacij iz Jugoslavije.

V sami organizaciji službe so po
membni oddelki za regije, s čimer 
so olajšane jezikovne in druge teža
ve, na ta način pa je, kar je zelo 
pomembno, uveden tudi timski na
čin dela. Z novo organizacijo, ki je 
potrjena s strani ustreznih organov, 
pa pričakujemo takšne kadrovske 
okrepitve, da bomo lahko uresni
čevali zastavljene smotre.

Odkar je bila Služba za investi
cijska dela v tujini organizirana, je 
bila obdelana cela vrsta tujih trgov, 
dobljenih mnogo dragocenih infor
macij in ustvarjenih mnogo poslov
nih stikov.

Zlasti smo ponudili zmogljivosti 
SGP PIONIR na več tujih trgih, 
kot n. pr. v Tuniziji, Iraku, na Polj
skem in v Sovjetski zvezi. Poudariti 
moramo, da je Služba za investicij
ska dela v tujini pridobila izredno 
pomemben in po obsegu velik po
sel v Libiji. Samo vrednost tistih 
del, ki jih je v Libiji prevzelo SGP 
PIONIR znaša okoli 60 milijonov 
300 tisoč DM, kar je eno največjih 
del, kar jih je doslej pridobilo v 
tujini slovensko gradbeništvo. V 
okviru poslov prevzetih v Libiji, 
opravlja PIONIRJEVA Služba za 
investicijska dela v tujini tudi posle 
koordinatorja in občuten del odpa
de tudi na njeno delo koordinacije, 
še zlasti z zunanjimi partnerji in 
naročnikom.

mora ta služba opravljati intenziv
ne raziskave tujih tržišč, spozna
vati tržne pogoje na teh tržiščih, 
spoznavati naše in tuje ustrezne 
predpise, zlasti pa spoznavati tujo 
konkurenco in pogoje za prevzem 
del. Zelo na kratko naštete naloge 
so v resnici zelo obsežne in zato je 
tudi krog, ki ga mora služba obvla
dovati, zelo širok: če hočete pri
dobiti delo na tujem, se morate 
lotiti naloge na mnogo krajih hkra
ti in pri marsikateri ponudbi.

no, po drugi strani pa preko orga
nizacij, ki so prisotne in priznane 
na tujih trgih. Pri tem zadnjem na
činu sodelujemo zlasti z:

UNIONINGENIRING Beograd, 
ING RA Zagreb,
RUDIS Trbovlje, 
ENERGOPROJEKT Beograd, 
UNIVERSAL Beograd, 
PELAGONIJA Skopje, 
MONTING Zagreb, 
INTEREXPORT Beograd,



Prvi del objektov v Libiji je v 
Tripolisu že končan, doseženi fi
nančni rezultat pri teh delih je 
ugoden, to pa seveda ne pomeni, 
da za gradnjo vseh ostalih objektov 
ne bi bila potrebna še boljša orga
nizacija in racionalnost pri delu. 
Pri tem je treba poudariti tudi po
trebo po natančnosti in sprotnosti 
delovanja vseh služb.

Ko že govorimo o Libiji, ne bo 
odveč omeniti, da pogoji dela na 
tamkajšnjih gradbiščih niti niso 
tako težki, kot so jih pred začet
kom del mnogi prikazovali. Potrdi
tev takšne ugotovitve smo dobili 
skozi željo vseh tistih, ki so se iz 
del v Libiji začasno vrnili po dogra
ditvi prvega objekta, da bi se čim- 
prej vrnili nazaj na dela v Libijo.

Dosedanjo gradnjo v Libiji 
spremlja po eni strani vrsta ugod
nih pokazateljev: pogodbene cene 
so zaenkrat normalne, prejeli smo 
predujem v višini skoraj 10 milijo
nov DM, z naročnikom pa dovolj 
dobro sodelujemo. Obstaja pa tudi 
druga, težavnejša stran, ki je v tem, 
da naročnik za zdaj še ni predal 
vseh gradbišč, na katerih bi moraii 
začeti z deli. Prav to dejstvo po
vzroča v tem obdobju največ te
žav, zato je naša služba že zahteva
la od naročnika plačilo nastale 
škode in predajo gradbišč. Zatrdim 
lahko, da pričakujemo, da bo pro
blem kmalu rešen.

Se večjo zahtevo po kvalitetnej
šem nastopanju na tujih trgih za
stavljajo novi zakoni, ki so bili 
sprejeti v zadnjem času. V mislih 
imam predvsem Zakon o blagov

nem prometu s tujino, Zakon o 
deviznem poslovanju in Zakon o 
ustanavljanju podjetij v tujini. Vse 
drugo, še posebej pa omenjeni za
koni, nalagajo Službi za investi
cijska dela v tujini velike naloge, ki 
so zlasti v tem, da mora pridobiti 
neprekinjena dela v tujini, to še po
sebej v deželah v razvoju, ki bodo 
prinašala tudi z ozirom na omenje
ne zakone pomembne koristi de
lovni organizaciji in družbi.

Zato Služba za investicijska dela 
v tujini ne glede na sedanjo fizično 
zavzetosti pri delih v Libiji, neneh
no deluje na področju pridobivanja 
novih del še zlasti v deželah SEV 
(Vzhodna Evropa) in v deželah v 
razvoju.

Zmotno je mnenje nekaterih, da 
je mogoče investicijska dela v 
tujini pridobiti na hitro in v krat
kem roku. Napačnost takšnega mi
šljenja dokazuje že dejstvo, da je 
odstotek pridobljenih del v primer
javi s predanimi ponudbami izred
no nizek, in da je zahtevnost po
znavanja tujih trgov izredno velika. 
Znano je tudi, da so za pridobitev 
investicijskega dela v tujini potreb
ne priprave, ki trajajo od enega do 
dveh let in še to pod pogojem, da 
za temi pripravami stoji dobra in 
močna organizacija z uspešnimi in 
dobro organiziranimi kadri.

Zahteve, ki jih za zunanjetrgo
vinsko poslovanje postavlja družba, 
ki zahteva od kadrov, ki delajo v 
zunanji trgovini ustrezno izobraz
bo, znanje tujih jezikov, zunanje
trgovinski izpit, moralnopolitične 
vrline in še nekatere druge pogoje.

vse to je že samo po sebi dovolj 
težavno, pa je pri delu v tujini še 
podvojeno s težkimi zunanjimi de
javniki. Ti zunanji dejavniki so zla
sti: velika mednarodna konkurenca 
na tujih trgih, ugodni kreditni 
aranžmani, ki jih ob prevzemu del 
nudijo tuje firme in seveda velika 
vlaganja, ki so potrebna za akreira- 
nje posameznih področij. To kar 
na primer pomeni doma 1 dinar 
stroškov, lahko pomeni zunaj 100 
din ali še več, saj je znano, da so 
samo stroški potovanj, hotelskih in 
drugih storitev, še posebej pa sami 
stroški predstavništev v tujini, iz
redno veliki.

Preden sploh pridemo do izdela
ve ponudbe za kakršnokoli delo 
zunanjemu naročniku, mora Služ
ba za investicije v tujini zbrati 
ustrezne informacije o tem, kje, 
kdo in pod kakšnimi pogoji name
rava graditi, ustvariti mora stike z 
investitorjem, prepričati investi
torja o solidnosti naše organizacije, 
imeti brez števila sestankov s 
tujimi partnerji in doma; šele nato 
smo tako daleč, da lahko izdelamo 
ponudbo, čeprav ponudba ni niti 
zdaleč nujna posledica obsežnega 
dela, ki je bilo opravljeno pred 
tem.

Pri tem je treba poudariti, da 
klasičnega sistema licitiranja pri 
oddaji del, ki je pri nas doma uza
konjen, v tujini skoraj ne poznajo. 
Prav to dejstvo predstavlja za našo 
službo še dodatno breme, saj smo 
kot ponudniki podvrženi različnim 
konkurenčnim posegom drugih 
tujih firm, ki se potegujejo za po
sel. Ti posegi niso vedno farplay

*

kot pravimo in mi jim nismo vedno 
kos iz znanih razlogov.

Prvenstvena naloga, ki čaka 
Službo za investicijska dela v tujini 
SGP PIONIR in vse TOZD SGP 
PIONIR, je zlasti utrditev Službe 
za investicijska dela v tujini z za
sedbo delovnih mest z ustreznimi 
kadri in utrditev njenega delovanja 
nasploh, vključno z intenzivnim 
sodelovanjem samih TOZD SGP 
PIONIR pri delih v tujini.

Pričakujemo, da bomo v nasled
njem obdobju pridobili dela tudi 
drugod, zlasti v deželah Vzhodne 
Evrope, kakor tudi v deželah v raz
voju, ki leže ob Sredozemskem 
morju, vse pa seveda v skladu z in
teresi, željami in potrebami TOZD, 
ki sestavljajo SGP PIONIR.
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Novi 
servis 
v Ločni
je
oživel

Lepšega novoletnega darila kot 
so novi, svetli in zračni proizvodni 
prostori, opremljeni z najsodob
nejšo opremo, si kolektiv avto- 
mehanske enote TOZD Kovinsko 
mehanski obrat pač ni mogel žele
ti. Tri vzporedne TOGREL mon
tažne dvorane, ki tvorijo veliko 
proizvodno dvorano prekinjeno le 
z dvema vratama nosilnih stebrov, 
so dale novi dom avtomehanskemu 
servisu. Notranjost, ki je napolnje
na samo z opremo, še pred otvorit
vijo delovala mrtvo, je zdaj, odkar 
so na vseh stebelnih dvigalih avto
mobili in odkar teče v njej pesem 
dela, oživela. Obrazi mehanikov so 
sproščeni: „Zdaj nismo več podga
ne, ki se plazijo po jamah!" zatrdi
jo napol za šalo, napol zares. Pre
magan je tudi prvi strah pred nor
mami za specializirana dela, saj se 
je kaj hitro pokazalo, da se v no
vih, sodobno urejenih prostorih, da 
s sodobno opremo narediti več.

Vodja servisa, Rudi Kralj, poslo
vodja avtomehanske stroke, ki ga 
venomer kdo od delavcev nekaj 
vprašuje ali pa govori po telefonu, 
je potek dela v Ločni opisal tako
le:

— Prva težava s katero smo se 
srečali v tako lepih in novih pro
storih, je bila delitev dela. Že pred 
preselitvijo smo se pogovarjali o 
tem in opozarjali, da bo delitev 
dela v novih prostorih izpeljana, 
delavci pa so se te neznanke malce 
bali. V starih prostorih dela ni bilo 
mogoče organizirati, vsak je delal 
vse, tu v Ločni pa je delo speciali
zirano. Nezaupanje in strah pred 
novim načinom dela so bili že v 
nekaj dneh premagani. Kaj hitro se 
je namreč pokazalo, da se vsak po
sameznik ob specializiranem delu v 
delo laže poglablja in ga opravi bolj 
kvalitetno.

Prve dni nam je manjkalo še 
nekaj stebelnih dvigal, zlasti 
4-stebelnih, ki še niso prispela in 
niso bila montirana. No, pred 
dnevi smo tudi to težavo rešili, ko 
so bila montirana. Vsekakor bo 
treba še nekaj časa, preden se bodo 
naši avtomehaniki privadili delu na 
stebelnih dvigalih: zdaj so prijemi, 
gibi in pristopi precej različni od 
onih, ki so jih uprabljali v starih 
prostorih, ko smo delali v jamah.

Eno optično napravo za nasta
vitev podvozja imamo že monti
rano, ena pa še čaka strokovnjakov 
iz Zagreba, ki jo bodo montirali. 
Vsa ostala oprema je že montirana 
in jo uporabljamo. Razni manjši 
kosi, ki še manjkajo, ali pa niso bili 
predvideni, niso nobena preglavica. 
Takšne stvari kupimo sproti, kose 
pokaže potreba, saj vseh podrob
nosti resnično ni bilo mogoče 
predvideti.

V starih prostorih smo delali na 
mojsterski način, ker pač drugeče 
ni šlo. Novi prostori so z novo 
opremo terjali reorganizacijo tudi v 
vodstvenem delu. To smo speljali 
tako, da imamo zdaj 7 delovodij, 
vsak od njih pa je odgovoren za en 
oddelek v servisu, pod katerega 
spada ena vrsta popravil. Tako 
imamo 1 delovodjo za avtoelektri- 
ko, 1 za pranje, mazanje, menjavo 
olja in spodnjo zaščito avtomobila 
ter demontažo in balansiranje gum, 
1 delovodjo za Zastava servis, kjer 
servisirajo samo vozila Zastava in 
Fiat, 1 delovodjo za vozila IMV in 
Renault, 1 delovodjo za avtokle- 
parstvo in avtoličarstvo, 1 delovod
jo za splošna popravila in motorni 
oddelek in 1 delovodjo za tehnične 
preglede.

Sprejem vozila v popravilo je 
zdaj po novi tehnologiji urejen 
tako, da sprejemnik najprej sprejm- 
e vozilo od stranke in nastavi de
lovni nalog. V nalog vpiše vse 
strankine ugotovitve o napakah, 
sprejem vozila pa poteka v poseb
nem prostoru. Če sprejemnik ne 
more ugotoviti kje je napaka, se 
lahko posvetuje z delovodji oddel
kov. Ob sprejemu popiše vse stvari, 
ki so v avtomobilu, zlasti fotoapa
rate, radijske sprejemnike in po
dobno in predmete, ki niso vgra
jeni odda v shrambo v priročno 
skladišče.

Ko je opravljen sprejemni posto
pek, gre vozilo v ustrezni oddelek 
na popravilo. Naj omenim, da pri
pravljamo tudi diagnostični odde
lek z ustrezno avtomatiko, ki bo 
samodejno pokazala vse hibe v 
avtoelektriki, vžigu in porabi gori
va.

Glede prometa, ki ga opravimo, 
lahko rečem, da je tu v novem ser-
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visu, promet večji in da je pritisk 
na popravila takšen, kot ga nismo 
pročakovali. Seveda pa naredimo 
precej več in laže, kot smo prej, 
kvaliteta popravil pa je nedvomno 
večja. Fantje so se prve dni malo 
bali, kako bodo dosegli norme v 
specializiranem delu, pa so kaj 
hitro spoznali, da bo šlo laže kot 
so se nadejali.

Delovni pogoji so v teh prosto
rih za 300 odstotkov boljši kot v 
starih, prostori pa tudi v celoti 
ustrezajo tehnologiji dela, ki jo 
imamo v rabi. Da ne pozabim še 
to: tudi za stranke je tu boljše, saj 
naročnikom ni treba prezebati na 
prostem kot prej: na voljo jim je 
lepo opremljena čakalnica, v kateri 
je tudi točilnica in so lahko postre
ženi s toplo hrenovko ali klobaso.

Prizori z dela v novih prostorih avtoservisa za osebna vozila v 
Ločni. Za fotografijo na kateri se skupina delavcev pomenkuje 
naj posebej poudarimo, da je bila posneta v času odmora za 
malico

SINDIKAT IN SLO

Ena od resolucij, ki jih je sprejel 
VII. kongres, je resolucija o nalo
gah sindikatov in Zveze sindikatov 
Jugoslavije v splošno — ljudski 
obrambi, varnosti in družbeni 
samozaščiti.

Krepitev moralno politične in 
akcijske enotnosti delavskega raz
reda in vseh delovnih ljudi, utrjeva
nje, enakosti, bratstva in enotnosti 
narodov in narodnosti mora biti v 
središču prihodnje aktivnosti sindi
kata in zveze sindikatov. Nadaljnji 
razvoj in vsestranska krepitev 
splošne ljudske obrambe, varnosti

in družbene samozaščite sta stalna 
in vsakodnevna dolžnost vseh orga
nizacij in organov sindikata.

Naloga sindikata je, da se bo 
stalno zavzemal, da bi organizacije 
združenega dela in delovne skup
nosti z normativnimi akti kar naj
bolj jasno določile pravice, dolžno
sti in odgovornosti delovnih ljudi, 
organov samoupravljanja in drugih 
organov vodenja v splošni ljudski 
obrambi in družbeni samozaščiti. 
Sindikat se bo še zlasti zavzemal za 
pripravljanje in usposabljanje 
organizacij združenega dela in 
delovnih skupnosti, za proizvod
njo, obrambo in delo v vojnih 
pogojih. Sindikat se mora zavzema
ti za stalno idejnopolitično vojno 
— strokovno, tehnično in fizično 
usposobljenost vseh delovnih ljudi, 
za aktivno sodelovanje v oborože
nem boju in v drugih oblikah boja 
ter odpora agresorja, kakor tudi za 
opravljanje različnih dolžnosti v 
vojnih pogojih.

r

v

V dvigalu

Štiri stene, 
ogledalo.

Zib in škrip 
dvigala.

Lučke štejejo 
nadstropja.

S ključi v rokah 
zazvončkljamo.

V stolpnici 
je trideset 
etaž.

Vsi negibno 
čakamo.
In prisrčno 
se smehljamo.

Vemo pa, 
da to je 
laž. Dva kubična metra je en zalogaj... (FOTO: TONE VOVKO)
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Pogled na slavljence na prireditvi za jubilante 1977 na Otočcu

Dosedanje 

izkušnje 
in dohodkovni 

odnosi 
pri gradnji 

stanovanj
4

lil. Oblikovanje posebne delovne 
enote

Za izgradnjo stanovanjske sose
ske je nujno oblikovanje posebne 
delovne enote, ki je organizacijsko 
vezana na investitorja oz. po po
oblastilih pri eni delovni organiza
ciji sopodpisnici sporazuma oz.

PIŠEJO:
IVAN KOČEVAR
MILAN KNEZ
mag. VALENTIN BREZNIK

prevzemnici določenih del.
1. Delovne organizacije oziroma 

TOZD, ki pristopijo k samo
upravnemu sporazumu za iz
gradnjo soseske oz. stanovanj, 
združujejo delo in sredstva na ta 
način, da je vsaka TOZD oz. 
OZD za svoj obseg udeležbe

udeležena pri prodajni ceni sta
novanj, poslovnega prostora itd. 
Drugače povedano — na osnovi 
prodajnega predračuna se določi 
procentualna udeležba posamez
ne TOZD oz. OZD v izgradnji 
soseske, etape ali objekta.

2. Investitor oziroma pooblaščena 
delovna organizacija je nosilec 
skupne proizvodnje in koordi
nator izgradnje soseske, etape ali 
objekta prek poslovnega odbora.

3. Skupni prihodek se razporeja v 
celoti na TOZD ali OZD, ki so 
bile udeležene v njegovem ust
varjanju, začasno se razporeja 
nanje takoj ko je dosežen, do
končno pa v rokih, ki so dolo
čeni v samoupravnem sporazu
mu.

4. Prihodki in udeležbe v skupnem 
prihodku, ki jih pridobiva posa
mezna TOZD oz. OZD so zasno
vani na samoupravno dogovor
jenem družbenem dogovoru o

oblikovanju cen v stanovanjski 
graditvi v SR Sloveniji ter na 
sklenjenem samoupravnem spo
razumu o ceni posameznih sta
novanjskih objektov kar omo
goča, da se na tej osnovi med 
vse udeležence na enak način 
razporeja tudi akumulacija.

IV. Samoupravni sporazum o grad
nji stanovanjske soseske, etape, 
oziroma stanovanja

Vse udeleženke, ki sodelujejo v 
izgradnji stanovanjske soseske, eta
pe ali stanovanja, sklenejo med 
seboj samoupravni sporazum. S 
samoupravnim sporazumom mora
jo urediti medsebojne odnose pri 
ustvarjanju skupnega prihodka. 

Določiti je treba:
— nosilca investitorstva in koordi

natorja izgradnje soseske oz. sta
novanj,

— naslov vseh organizacij, ki sode
lujejo pri izgradnji stanovanjske 
soseske oziroma stanovanja.

— strukturo gradbene in prodajne 
cene,

— na podlagi izdelanega predraču
na stroškov vseh del v okviru do
ločene cene stanovanj procen
tualno udeležbo podpisnic spo
razuma ter udeležbo na skupaj 
ustvarjenem prihodku,

— koordinatorja za izvajanje grad
benih, obrtniških in instalacij
skih dei,

— pristojnosti poslovnega odbora 
ter nadzornega organa,

— vodenje knjigovodstva za poseb
no delovno enoto,

— vodenje žiro računa ter način 
zagotavljanja finančnih sredstev 
za izgradnjo soseske,

— način usklajevanja stališč o 
skupnih zadevah prek poslov
nega odbora,

— način prevzema rizika pri skup
no ustvarjenem prihodku,

— ostale zadeve.
KONEC

PIŠE:
JOŽE ROZMAN. SISTEM ING. 8. NADALJEVANJE

f

Enako obliko planiranja sprej
memo kot našo, in pokazalo se je 
da daje prednosti, potem bo po
trebno marsikje pokazati še več 
volje in resnosti od vseh nas, ki 
smo udeleženi v procesu planira
nja. Vsaka netočnost in nejasnost 
se bo krepko maščevala, kot pri
mer: žerjave smo planirali za ce
lotno plansko obdobje. Na nekem 
gradbišču pa so zamudili z deli 
tudi samo za 1 dan, vendar tega 
niso odgovorni sporočiti ustreznim 
planerjem. Le ti pa so uporabo žer
java predvideli že nekaj ur kasneje 
na drugem gradbišču. Tako je na
stal premik, ki smo ga prepozno 
registrirali in nismo zato pravo
časno ugotovili, ali še kje obstajajo 
prosti termini.

Takšni in podobni problemi se 
bodo pojavljali, toda mi jih želimo

premagati. Vendar za dobre gospo
darje tudi to ne sme biti problem. 
Že danes se zavedamo, da smo 
med prvimi gradbenimi podjetji, ki 
se takšnega projekta lotevamo. Po 
poznanih podatkih so skoraj po
vsod omagali in delajo le na pol. 
Tudi pri nas smo se tega zavedali in 
ravno zato izbrali strokovno 
močno ekipo, ki pa potrebuje tudi 
vašo pomoč, zlasti od vas, ki ste na 
gradbiščih. Pa saj tudi paket ni po
ceni, izplača pa se le z delom. Zato 
bomo morali vsi skupaj krepko de
lati in v nekaj letih imeli takšno 
planiranje, da nam bodo vsi zavi
dali. S tem pa ne smemo pozabiti 
tistih, ki so to dosedaj opravljali 
ročno. Priznati jim moramo, da so 
heroji, saj spoznati v gori podatkov 
tisto ta pravo še zdaleč ni lahka 
zadeva. Pa še vedno jih bo čakalo

mnogo dela, naj jim bo računalnik 
v oporo. Nam, vam in vsem skupaj, 
saj se to končno pozna na kuverti.

Da uporaba računalnika čedalje 
bolj prodira v naše vsakdanje življe
nje, je le odraz razvoja tehnike 
uporabnosti. Vedno stoji nekje za 
nami in nas posredno obravnava le 
kot logične objekte. Zanj pome
nimo le zgolj matematično število, 
njegova velikost pa je odvisna od 
števila birokratov (LOMAC). Zato 
ponekod, še zlasti na zahodu pred
stavlja računalniška statistika po
sredno in tudi direktno nevarnost 
za človekovo samostojnost, za nje
govo bivanje.

Sicer pa za konec navajam nekaj 
zanimivosti iz revije LOMAC.

Pravilo točnosti: kadar se rešitev 
približuje problemu naravnost, po
maga to poiskati odgovor.

Izenačevanje SNAFU: vsak dan 
problem n izenačitev — odgovorov, 
toda še vedno bo n + 1 nepozna
nih. Tista infomormacija, ki jo 
bomo najbolj potrebovali bo zad
nja poznana.

Slabe stvari vedno prihajajo v 
valih.

SHAW-ovi principi: zgradi tak 
sistem, da ga tudi norec lahko upo
rabi, pa bo tudi samo zanj upora
ben.

SIMONOVO PRAVILO: Želja 
po racionalnem združevanju raste s 
kvadratom razdalje od dejanskega 
dogodka.

FRANKLINOVO PRAVILO: 
Blagor tistemu, ki nič ne pričaku
je, kajti on ne bo razočaran.

BARBER-jevo PRAVILO: Veli
kost kamenčka v čevlju je propor
cionalna s številom ur, ko nosiš 
čevlje.

Kadar prideš na cilj, te še vedno 
nekdo tam čaka.

GINSEBERG-ovi teoremi: Ne 
moreš premagati računalnika. 
Lahko si samo „zlomiš" oko. V 
igri ne moreš ohraniti mirne krvi.

Takih in podobnih humoristič
nih pravil je mnogo. Vendar vedno 
dajejo odgovor na tisto, kar v raču
nalniku iščemo. Torej je tudi tak 
tehnično izreden stroj, končno le 
odvisen od človeka, ki pa ga spo
znava vedno znova in znova. Raču
nalnik je stroj, ki noč in dan žre 
kartice, a od sebe ne da niti fige, 
če ga ne znamo izkoristiti...

KONEC
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Zahvaljujejo
se....

Tudi po letošnjem novoletnem 
praznovanju, so prispela v uredni
štvo BILTENA mnoga pisarn, v 
katerih največ upokojenci čestitajo 
kolektivu, katerega sestavni del so 
bili nekdaj, k novemu letu 1978 in 
mu želijo čimveč uspehov. Ker 
nimamo dovolj prostora objavlja
mo dve zahvalni pismi in čestitki 
upokojencev.

TOPLO Ml JE PRI 
SRCU . ..

Osnovni organizaciji sindikata in 
vsemu kolektivu SGP PIONIR 
Novo mesto, se najlepše zahvalju
jem za darilo, čestitko in denarno 
pomoč, kar vse sem, zelo presene
čena prejela ob Novem letu. Zelo 
toplo mi je pri srcu, kosem dobila 
od vas vse našteto, ker sem mislila, 
da ste že pozabili name. Obdaritev 
in čestitka, ki sem ju prejela, ko 
sem to pričakovala najmanj, sta me 
neizrečno vzradostila in mi doka
zala, da nisem pozabljena!

Se enkrat se vam iz srca zahva
ljujem in celotnemu kolektivu SGP 
PIONIR in organizaciji sindikata 
želim veliko uspehov v Novem letu 
1978!

Potočna vas 29. 12. 1977
Vaša upokojenka 

VALBURGA SAJE

HVALA ZA SREČANJE, KI 
STE GA PRIREDILI!

Podpisani Anton GAŠPARAC, 
upokojenec iz Mirne peči, se za
hvaljujem za organizirano srečanje 
upokojencev, ki je poteklo kot pri
jetna družabna prireditev za nas, 
ter nam dokazalo, da pri PIONIR
JU še nismo pozabljeni. Hvala tudi 
za denarno pomoč, ki smo jo pre
jeli skupaj z Vašimi čestitkami, 
vsemu kolektivu SGP PIONIR pa 
želim mnogo uspeha v Novem letu 
1978!

Vrhpeč pri Mirni peči 28. 12. 
1977

ANTON GAŠPARAC

PIONIRJI OSNOVNE ŠOLE 
MILKA SOBAR-NATAŠA 

SE ZAHVALJUJEJO
Upamo, da vsi veste, da je SGP 

PIONIR, pokrovitelj nad Osnovno

šolo MILKA ŠOBAR-NATAŠA v 
Šmihelu pri Novem mestu. Naše 
sodelovanje s pionirji in učitelji te 
šole je več kot pristno. Spomnimo 
se samo, kolikokrat so že prišli 
med nas s svojim zborom, recita
torji in harmonikarji in popestrili s 
svojim nastopom naše prireditve, 
nemalokrat pa so nas rešili tudi iz 
hude zadrege, ko nismo imeli točk 
za program svoje prireditve in smo 
se spomnili nanje! Njihovo petje, 
njihova občutena recitacija in nji
hovi glasbeni nastopi so nam nad
vse dragoceni, saj znajo še posebej 
otroci v kulturnih nastopih s svojo 
pristnostjo in neposrednostjo pri
čarati z navidezno skromnim pro
gramom izjemen kulturni užitek! 
In kadar nam pojo in recitirajo, se 
mnogi izmed nas zavedajo, koliko 
ur truda morajo vložiti v delo s 
svojimi šolarji učitelji OŠ MILKA 
ŠOBAR-NATAŠA, preden dozori 
vsaka točka programa.

Pionirji so se oglasili pri nas s 
svojo novoletno čestitko, ki se 
glasi:

„Srečno novo leto 1978 in veli
ko delovnih uspehov vam želijo 
pionirji in učitelji OŠ Milka Šobar— 
Nataša, Novo mesto".

Čestitko so izdelali sami: na prvi 
strani je na modri podlagi iz vate 
izdelan snežak, na drugi strani pa 
je z lepo otroško pisavo izpisana 
gornja čestitka. Pionirjem se za nji
hovo lepo gesto zahvaljujemo, naša 
posebna zahvala naj velja njim in 
njihovim učiteljem za tisto plat do

sedanjega sodelovanja, ki je bila 
plod njihove prizadevnosti, oboj
nim pa želimo srečno novo leto 
1978! Pionirjem ob tem še posebej 
veliko uspeha pri učenju!

VOZNIK SLAVKO VOVK 
SE ZAHVALJUJE TOZD 
STROJNO PROMETNI 
OBRAT

V obdobju 3-mesečne bolezni in 
težke operacije, ki sem jo prestal, 
delovni kolektiv TOZD Strojno 
prometni obrat ni pozabil name. 
Čutim se dolžnega izreči zahvalo 
celotnemu kolektivu TOZD Stroj
no prometni obrat, njegovim samo
upravnim organom, sindikalni 
organizaciji in vodstvu TOZD, za 
vse obiske, še zlasti za obisk v 
bolnišnici in za denarno pomoč, ki 
so mi jo dodelili v času bolezni. Ob 
tej priložnosti poudarjam, da je 
dejstvo, da človek v času bolezni 
ni pozabljen od svojih delovnih to
varišev. boljše kot vsako zdravilo!

Iskrena hvala!
SLAVKO VOVK 

VOZNIK TOZD SPO

DOPISUJTE V BILTEN!!!!

DOPISUJTE V BILTEN!!!

TEČAJI ZA DOPISNIKE
VSEM PREDSEDNIKOM SINDIKALNIH ORGANIZACIJ!!!

Še pred nekaj leti smo v vsaki številki BILTENA naslavljali mile 
prošnje za prispevke z gradbišč, iz sindikalnega dela in iz drugega 
dokaj pestrega življenja v kolektivu, ki uhaja mimo neopaženo, ne 
dabi bilo zabeleženo na straneh BILTENA. Večina prošenj je bila 
zaman in zato smo prenehali. V začetku lanskega leta smo posa
mično obvestili predsednike sindikalnih organizacij, da bo BILTEN 
v tej zimi organiziral tečaje za dopisništvo in prosili, naj vsaka SO 
izbere termin za takšen 1-dnevni tečaj, ki bi trajal 8 učnih ur in bi 
bil na soboto, pa doslej ni bilo odziva, zato začenjamo z javno 
pobudo. Iz gradbenih TOZD naj bi se tečaja udeležilo po 20 prijav- 
Ijencev iz vsake TOZD, iz ostalih TOZD po 10. Tečaji bi bili trije:
1 za TOZD Gradb. sektor Ljubljana v Ljubljani, 1 za TOZD z 
novomeškega območja v Novem mestu in 1 za TOZD Gradb. sek
tor Krško in Zagreb v Krškem. V 8 učnih urah bomo obdelali 
zgodovino informiranja, poseben pomen informiranja v samouprav
ljanju, ogledali si bomo, kako nmstane BILTEN in spoznali način 
za pisanje vesti, kot osnovne poročevalske zvrsti, ter dali obilo 
napotkov kako in o čem pisati v BILTEN.

Datume posameznih tečajev bomo določili v uredništvu.
PREDSEDNIKE SINDIKALNIH ORGANIZACIJ POZIVAMO, 

NAJ DO 5. FEBRUARJA UREDNIŠTVU BILTENA POŠLJEJO 
SEZNAME SVOJIH UDELEŽENCEV TEČAJA!

UREDNIŠKI ODBOR BILTENA
V_____________________________________________)

FRANC PLANTAN

V novoletnem obdobju, ko si 
prešerni in veseli stiskamo roke 
in izrekamo čestitke za prihod
nje dni, je v veselo praznovanje 
kaniia grenka kaplja. Zvedeli 
smo, da je po operaciji, nekaj 
dni za novoletnimi prazniki iz
dihnil FRANC PLANTAN. Bil 
je delavec v pravem pomenu te 
besede in tih ter skromen, kot 
je bil v svojih živih dneh, se je 
tiho in neopazno poslovil od 
nas. Umrl je, ko se mu življenje 
ni izteklo niti v petdeseto leto. 
Zagotovo so k njegovi prerani 
smrti pripomogli težki vojni 
dnevi, ki jih je preživljal v rani 
mladosti, pomanjkanje prvih 
povojnih let in težaško delo, ki 
so ga brez strojev in brez meha
nizacije opravljali zidarji še 
vrsto let po vojni. Bil je KV 
zidar, med tistimi prvimi, ki so 
1946. leta vgrajevali prve opeke 
v danes mogočno PIONIRJE
VO stavbo. Zaradi službenih 
potreb je PIONIRJA kmalu po 
ustanovitvi zapustil, nato pa se 
1. 10. 1952 zopet vrnil in ostal 
pri nas do konca. Dokler je bil 
zidar, je tako kot drugi zidarji 
romal z gradbišča na gradbišče, 
s stavbe na stavbo, z odra na 
oder in stavbe zapuščal, ko so 
bile dograjene. Zadnja leta je bil 
inštruktor vajencev. Franca 
Plantana bodo pogrešali zaradi 
njegovega družbeno-političnega 
dela v KS Birčna vas, kjer je bil 
pobudnik in nosilec življenja in 
dela v Krajevni skupnosti in v 
vseh družbenopolitičnih organi
zacijah.

Pri PIONIRJU smo s tov. 
Plantanom izgubili, ne le dobre
ga, vestnega in požrtvovalnega 
delavca v proizvodnji, pač pa 
tudi zglednega samoupravljalca 
in aktivista v ZK in sindikatu. 
Tov. Plantan je bil član Zvezne
ga odbora sindikata delavcev v 
gradbeništvu Jugoslavije, član 
občinskega odbora sindikata 
gradbenih delavcev Novo me
sto, bil pa je tudi delegat zad
njega Zveznega kongresa grad
benih delavcev, ki je bil 1976. 
leta v Prištini. Bil je edini nepo
sredni proizvajalec — zidar, ki je 
bil v zadnjem mandatnem ob
dobju delegiran v zvezne organe 
sindikata gradbenih delavcev. 
Lik, ki ga je Franc Plantan 
izoblikoval s svojim proizvod
nim in političnim delom, s svo
jo osebno skromnostjo in pošte
nostjo, ne bo nikoli zbledel! 
Slava njegovemu spominu!
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.GRADNJA 
V CERVARJU

Komercialna služba in TOZD 
Gradbeni sektor Ljubljana bosta 
sklicala sestanek, na katerem bo 
tekla beseda o vprašanjih izgradnje 
turističnega naselja Červar in o 
poslovanju Evroturista. Sestanek 
bo potekal v širšem sestavu, nanj

Predsednik DS SGP PIONIR tov. Karel Koširje večstokrat stisnil roko in 
se z mnogimi zatopil v pomenek o tem, kako je bilo včasih, zagotovo pa 
je odgovoril tudi na marsikatero vprašanje upokojencev o tem, kako je 
danes

bodo povabljeni vsi, ki so doslej 
sodelovali pri uresničevanju te 
zamisli. Z gradnjo Červarja sta 
TOZD Gradbeni sektor Ljubljana 
in Novo mesto začela lani. V na 
selju si posamezniki in delovne 
organizacije lahko kupijo počitni
ška stanovanja ali hišice in jih ob 
sodelovanju z Euroturistom, v času 
ko ne bivajo v njih, izdajajo v 
najem domačim in tujim gostom.

r \

Zvonec
Rahel zvonec zmoti Iz vljudnosti
TV poročila. zmrmramo:
Vrata na verigi dober dan.
s strahom se odpro.
Tuje skozi špranjo Črni smeh
gleda nas oko.

Na petnajstem —

Pa je bil le sosed spuščene zavese.
nam do zdaj neznan. Pri vhodu drog
Pa čeprav stanuje je v črni šal ovit.
nekaj metrov vstran.

Tujci

Živimo —

Na tridesetem 
nekdo divje pleše.
Nekje tam vmes —

kot v samicah. je smeh,

Vsak svoji steni je vrišč,

je predan. je vik.

Drugače pa — Zastave drog
med sabo smo je v črni
prijazni, šal ovit.
kot tujci.

v_ RUDI ROBIČ

BILTEN je glasilo kolektiva SGP PIONIR Novo mesto. Izhaja 
enkrat na mesec v nakladi 4000 izvodov. Odgovorni urednik je 
Jakob Andoljšek, člani uredniškega odbora pa so: Zdenko
Radecki, Peter Bračko, Katjuša Borsan, Pavle Haložan in Ivan 
Markovič. Naslov uredništva: BILTEN SGP PIONIR, 68.000 Novo 
mesto, Kettejev drevored 37. Stavek, filmi in prelom: ČZP DO
LENJSKI LIST, ofset tisk: KNJIGOTISK Novo mesto.


